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Folketingets Finansudvalg 
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8. oktober 2021 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 87 (L 239) (Alm. del) af 

20. september 2021 stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V) 

Spørgsmål 

Der er ifølge Økonomisk Redegørelse, august 2021, ansat 34.000 ekstra i sundhed 
og socialvæsen sammenlignet med før corona, som bl.a. kan henføres til coronare-
laterede opgaver. Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen i så fald ikke for-
venter en større tilpasning i den offentlige beskæftigelse fra 2021 til 2022 end på 
3.000 personer? 

Svar 

Danmarks Statistiks opgørelse af udviklingen i antallet af lønmodtagere i branchen 

sundhed og socialvæsen er fra februar 2020 til juni 2021 steget med ca. 34.000 perso-

ner, jf. tabel 1. 

Det bemærkes, at opgørelsen af lønmodtagere både omfatter ansatte i den offent-

lige og private sektor. Det bemærkes endvidere, at Covid-19 relaterede aktiviteter 

såsom test, smitteopsporing og vaccine i betydelige grad udføres af ansatte i pri-

vate virksomheder. Private aktører har derfor også haft en stor betydning for stig-

ningen i antallet af lønmodtagere i sundhed og socialvæsen.  

Antallet af lønmodtagere i sundhed og socialvæsen forventes at blive reduceret i takt 

med at behovet for bl.a. sundhedspersonale til coronaindsatsen bliver mindre. Det 

forventes således, at der allerede fra 2. halvår 2021 vil ske en tilpasning af antallet 

af lønmodtagere inden for sundhed og socialvæsen, herunder også antallet af ansatte i 

den offentlige sektor. Herudover forventes en yderligere tilpasning i 2022. 

Tabel 1 

Ansatte indenfor sundhed og socialvæsen 

1.000 personer Feb 2020 Jun 2021 Ændring 

Sundhed og socialvæsen 510,5 544,5 34,0 

 

 
Anm.: Der er foretaget sæsonkorrektioner. 

Kilde: Danmarks Statistik og egne beregninger. 
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Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 
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